

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-09-10-51

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 26, 2010 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 février 2010 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

M.-C. Aubin	G. Bernardi	G. Bérubé
P. Bourdin	D. Bourgeois-Desnoyers	D. Brown
A. Camara	C. Cindric	S. Clamageran
A. Clifford	C. Coates	B. Deshpande
R. Despatie (Chair/Président)	I. Djordjevic	M. Feliciano
M. Guzmán	M. Horn	A. Hutchison
M. Jankovic	F. Kay	S. Kirschbaum
K. Kwan-Tat	S. Lucas	W. Maas
I. Martin	C. McAneeley	I. McDonald
J. McDonough-Dolmaya	L. McGirr	K. McRoberts
B. Morgan	F. Mougeon	R. Mougeon
K. Pennington	M. Roy	D. Spring
J. Volkhammer	J. Yuan	A. Zamora

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

- R. Despatie informed Council members that the Vice-President Academic and Provost, Patrick Monahan has reported his visit to the next Council meeting on March 26, 2010 for discussion of the Provostial White Paper.
- R. Despatie also gave a rundown on the results of the Bilingual and Trilingual Excellence Certificate Examinations held in January 2010 and thanked all those who provided their assistance.

2. Minutes of the previous meeting

- **February 5, 2010 – [FC-09-10-45]**

The minutes were **approved**.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

- R. Despatie informe les membres du Conseil que le vice-président et doyen, Patrick Monahan a reporté sa visite à la prochaine séance du Conseil le 26 mars 2010 pour la discussion du livre blanc.
- R. Despatie donne aussi quelques informations préliminaires concernant les examens du Certificat d'excellence bilingue et trilingue qui ont eu lieu en janvier 2010 et remercie tous ceux qui ont offert leur aide.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **5 février 2010 – [FC-09-10-45]**

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Matters arising from the minutes

In response to a question related to the 3.5% base cut, the Principal confirmed that the cut will be made every year but will not be applied to the Ontario Government's targeted grant for the French-language courses. However, Glendon will be assuming the cost of salary increases for courses financed through the grant.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal noted the following:

- Glendon Name Change: Consultation with the Provost on how to proceed is ongoing.
- Campus development project: still few issues to be resolved and construction scheduled to start in August 2010 and to end in December 2011.

▪ Report from Glendon Senate Representative

The following were noted: A report Associate Vice-President Academic on the Provostial White Paper and its proposed strategic direction for the York University 2010-2020 was received; members were also reminded of Senate Committee membership and encouraged to serve. Synopsis of meeting posted on [Senate's web site](#).

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- I. Djordjevic presented the New Honours International BA (iBA) in Translation – FC-09-10-46 - and it was **approved** as submitted.
- A report pertaining to the Inclusion of iBA to Glendon Calendar Rules and Regulations - FC-09-10-47 – was also received for information.

3. Questions dérivant du procès-verbal

En réponse à une question concernant la coupure de 3,5%, le principal confirme que la coupure sera faite annuellement mais n'affectera pas les fonds du gouvernement de l'Ontario réservés pour les cours en français. Toutefois, Glendon devra assumer le coût des augmentations de salaire pour les cours financés par ces fonds.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- Changement de nom de Glendon : les consultations avec le doyen sur la façon de procéder sont en cours.
- Projet du développement du campus : encore quelques petites questions à résoudre et la construction devrait commencer en août 2010 et se terminer en décembre 2011.

▪ Rapport du représentant de Glendon au Sénat

Les points suivants sont notés : un rapport sur le livre blanc du doyen et la direction stratégique proposée pour l'Université en 2010-2020 a été reçu ; on rappelle aussi aux membres du Conseil l'adhésion aux comités du sénat et on les encourage à s'y joindre. Un sommaire de la réunion est posté sur le site web du sénat.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

- I. Djordjevic présente le nouveau baccalauréat international en Traduction (BAi) - FC-09-10-46 – et il est **approuvé** tel que soumis.
- Un rapport concernant l'inclusion des règlements du programme du Baccalauréat spécialisé international - FC-09-10-47 – est aussi reçu pour information.

(b) Curriculum Committee

J. Volkhammer presented the submissions from the following departments and they were **approved**:

- French Studies – FC-09-10-48
- MDS – FC-09-10-49
- Philosophy – FC-09-10-50

6. New Business

A brief preliminary discussion of the Provostial White Paper was initiated.

Concerns were raised about the almost non-existence of “Glendon” as well as the lack of coherence in the [White Paper](#). It was noted that the main focus seems to point towards the establishment of a Medical School and a Faculty of Engineering. Both entities might not be of any benefit to the Glendon for the next 10 to 15 years. The Chapter on Promoting Research Quality and Reputation also was struck with negative criticism.

At the conclusion of the discussion, it was agreed that PPC would reflect on the [White Paper](#) and report back to Council at its next meeting.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 2:20 p.m.

(b) Comité des programmes d'études

J. Volkhammer présente les soumissions des départements suivants et elles sont **approuvées** :

- Études françaises – FC-09-10-48
- Études pluridisciplinaires - FC-09-10-49
- Philosophie – FC-09-10-50

6. Affaires nouvelles

On passe à une brève discussion préliminaire du livre blanc du doyen.

On soulève certaines inquiétudes à propos de la non-existence de « Glendon » aussi bien que du manque de cohérence dans le livre blanc. On note que le point fort semble se diriger vers l'établissement d'une faculté de médecine et d'une faculté d'ingénierie. Les deux entités pourraient ne pas être à l'avantage de Glendon pour les 10 à 15 années prochaines. Le chapitre sur la promotion de la qualité et la réputation de la recherche a aussi donné lieu à des critiques négatives.

Pour conclure la discussion, il est convenu que le CDP étudiera le livre blanc et soumettra un rapport au Conseil lors de sa prochaine séance.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 20.